
Geacht college, 

 

Wij dienen hierbij de volgende vragen in over de Clemenskerk Zendmast voor portefeuillehouder 

Voorink voor 14 februari 2018. 

 

Het vorige college en het huidige college hebben beide bevestigd dat in Hilversum bij zendmasten 

het zogenaamde “Europees voorzorgprincipe” toegepast wordt. Zie als bijlage het persbericht wat 

na aanleiding daarvan uitging.  

Op grond daarvan is afgezien van een zendmast in de Hilversumse Meent en  een Hilversum-Zuid.  

 

De wethouder heeft nadien nog een bespreking met Hilversum1 gehad om te kijken hoe het 

“Europees voorzorgprincipe” in de gemeentelijke stukken nog meer body gegeven kan worden, 

inclusief handreikingen en hoe dit ook toegepast zou kunnen worden bij zendmasten lager dan vijf 

meter. 

 

Landen om ons heen nemen steeds meer maatregelen om hun burgers te beschermen tegen 

zendmasten. Diverse andere gemeenten zijn inmiddels tevens over gegaan tot toepassing van het 

Europees voorzorgprincipe bij zendmasten. Vervolgens wordt in diverse provincies besproken het 

Europees voorzorgprincipe van toepassing te verklaren in de hele provincie. 

 

 

1. Kunt u aangeven waarom de procedure loopt zoals nu, aangezien voor een monument een 

uitgebreide vergunning noodzakelijk is en dat hier momenteel niet zo toegepast lijkt te 

worden? 

2. Op welke wijze is het door het college omarmde en reeds toegepaste “Europees 

voorzorgprincipe” hier toegepast? 

3. In de Hilversumse Meent is een zendmast bij een school niet doorgegaan vanwege 

bezorgdheid van burgers over gezondheidsaspecten.  

Hoe is dat te rijmen met de opstelling van de gemeente hier, aangezien er een basisschool 

(Paulus-school) pal naast de nieuwe zendmast locatie bij de Clementskerk ligt en ook sprake 

is van kinderopvang. 

4. De wereld gezondheids- organisatie heeft mobiele-telefoon-straling als klasse 2B 

kankerverwekkend ingedeeld, samen met stoffen als Lood, DDT, cloroform, acrylnitril 

(treinramp Wetteren) waarvan we ook niet willen dat volwassenen en zeker kinderen daar 

dagelijks mee in aanraking komen. Er is een commissie bezig om een nog zwaardere 

categorie toe te kennen. 

De GGD heeft eind 2017 een  handreiking voor omgang en maatregelen m.b.t. deze straling 

opgesteld. Andere Gemeentes en zelfs Provincies gaan inmiddels over tot omarming van het 

Europees Voorzorgprincipe. 

In de VS is afgelopen zomer door de overheid een lange termijn studie afgerond die 

desastreuze gevolgen aantoont tussen zendmasten en gezondheid, onder meer de link naar 

diverse soorten kanker werd aangetoond. Onvruchtbaarheid van mannen en vrouwen (die al 

hun eicellen bij de geboorte al meedragen) is ook al meermaals aangetoond bij onderzoek. 

Leerprestaties van kinderen nemen volgens onderzoek af in de buurt van deze straling. 

In Europa heeft afgelopen zomer een artsen collectief opgeroepen snel zeer vergaande 

maatregelen te nemen ter bescherming tegen deze zendmast straling. 

In het buitenland is bescherming al langer het geval. In Frankrijk bijvoorbeeld waren 

gezondheidsaspecten van deze straling aanleiding om mobiel bellen in en om scholen 

landelijk te verbieden en daar hoge boetes op te zetten. 

De gemeente heeft een zorgplicht tegenover haar burgers en moet waken voor hun 

gezondheid, wat hier nauw luistert, aangezien sprake is van ongewilde gedwongen 

bestraling omdat men zich niet aan kan onttrekken.  



Vanwege de door het college omarmde Europees voorzorgprincipe ligt de bewijslast voor 

onschadelijkheid bij de provider. 

A) Hoe heeft de gemeente de gezondheidsaspecten afgewogen?  

B) Hoe heeft de provider, nu in Hilversum de bewijslast bij T-mobile ligt, aangetoond dat er 

geen schadelijke effecten bij de (school)kinderen en anderen kunnen gaan optreden. 

5. Hilversum dient toe te zien en te zorgen voor handhaving op lage zendmast straling 

vanwege het wettelijk verankerde ALARA-beginsel. ALARA = As Low As Reasonably 

Achievable, zie Wikipedia voor een toelichting. 

In welke vorm is getoetst EN eisen gesteld aan T-mobile hierover?  

6. Het college belijdt het principe “de vervuiler betaalt”. Deze ether vervuiling kan deels 

afgeschermd worden om de gevolgen te verminderen. 

Gaat de gemeente en/of T-mobile aan de school en/of omwonenden de kosten vergoeden 

voor afscherming maatregelen tegen deze (straks toenemende) zendmast straling? 

 

In verband met de urgentie van dit onderwerp in verband met lopende procedures verzoeken wij het 

college te antwoorden in de commissie van 14 februari 2018, of indien dat niet volledig lukt op een 

spoedige termijn dat dit door omwonenden nog meegenomen kan worden in de procedure. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Fractie  

 

 

Bijlagen 3: Persbericht van 17april 2014, inclusief twee bijbehorende bijlagen. 


